
Miljø- og Fødevareudvalget

Til: Miljøministeren

Dato: 22. januar 2024

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

MOF alm. del

Spørgsmål 379
Med henvisning til statsminister Mette Frederiksens budskab i åbningstale den 3. oktober 
2023 om, at ”vi fortsætter vores arbejde med de kommende naturnationalparker”, og 
Danmarks Naturfredningsforenings udtalelser om, at der er “ingen politisk puls omkring 
de lovede naturnationalparker”, i artiklen ”DN: Miljøministeriets mørke glemmebog truer 
etableringen af naturnationalparkerne”, Altinget, den 2. januar bedes ministeren oversen
de en skriftlig redegørelse med følgende tre elementer besvaret hver for sig:
1) Hvor langt er vi med at udmønte den politiske aftale om naturnationalparkerne? Hvad 
er status på hver af naturnationalparkerne ift. udarbejdelse af projektplaner m.v.?
2) Hvad er der konkret sket af fremdrift i etablering af naturnationalparkerne, siden SVM
regeringen tiltrådte?
3) Oplever ministeren konkrete barrierer for at komme videre med naturnationalparkerne? 
Hvad er de i så fald?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Marianne Bigum (SF).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på marianne.bigum@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Hans Kristian Skibby
formand
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